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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2021-04-27, § 26 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 27 april 2021 kl. 17.00 – 17.20 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Fredagen den 7 maj 2021, §§ 1-6, 9-12, 14-31 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 27 april 2021, §§ 7-8, 13 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M)   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Maria Mustonen (V)                 för Rose-Marie Rooth (V) 

 

 Ersättare:   
Per Hagwall (M)   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)   
Maja Boström (C)   
Ulrika Hoff (KD)   
Heidi Lampinen (S)   
Isak Öhrlund (S)   
Sinikka Suutari (S)   
Tapani Juntunen (SD) §§ 1-4, 6-31   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Monika Gerdhem, 

Jonathan Hummelman, Sara Högne, Daniel Persson, Maria Svanholm, 

Emily Tjäder, Stefan Troeng samt borgarrådssekreterare Cindy Falquet 

och Martin Solberg. 

 

 

 

 § 26 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden  
 

 Sida 2 (3) 
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Årstaskogen – Årsta holmar naturreservat, samråd om 
utvidgning 
Dnr 2021-3858 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar för egen del att 

uppdra åt miljöförvaltningen att skicka förslag till utvidgning 

av Årstaskogen - Årsta holmar naturreservat på samråd till 

länsstyrelsen samt berörda nämnder och sakägare. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets, stadsbyggnadskontorets och 

miljöförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande från den 10 

februari 2021. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. 

(V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det har varit mycket viktigt för Socialdemokraterna att 

Årstaskogen blir ett naturreservat för att skydda och utveckla 

parken till ett stadsnära naturområde för friluftsliv och 

rekreation med höga upplevelsevärden. Inte minst har det 

varit viktigt att öka tillgängligheten och göra att fler 

stockholmare får njuta av denna mycket vackra miljö. 

 

Den utformning av parken som beslutades år 2017 innebar en 

total utökning av reservatet jämfört med tidigare förslag och 

möjliggjorde samtidigt en byggnation av ca 600 bostäder i 

närområdet. En stor majoritet i kommunfullmäktige stod 

bakom beslutet trots att både Moderaterna och 

Kristdemokraterna i praktiken ville exploatera hela parken, de 

förstnämnda med hela 2 000 bostäder i de mest värdefulla 

delarna av parken. 
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 Sida 3 (3) 
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Alla realistiska och möjliga bostäder i anslutning till 

reservatet har nu i samband med valet år 2018 förhandlats 

bort tillsammans med andra stora bostadsprojekt, bland annat 

i Spångadalen och Årstafältet. Det senare genom beslutet att 

behålla ca 3 hektar stor golfanläggning, med 800 meter långt 

och upp till 30 meter högt staket, vilket hotar hundratals 

bostäder och blir en barriär i parken. 

 

Det är och var uppseendeväckande att just dessa projekt som 

inte gagnar Stockholms anseende och förmåga att ta 

långsiktigt ansvar för både högt bostadsbyggande och 

ansvarsfull parkutveckling drevs igenom av ett av 

fullmäktiges minsta partier. Det har funnits en praxis att efter 

genomförda val inte riva upp detaljplaner och liknande beslut 

där tydliga majoriteter godkänt dessa i kommunfullmäktige. 

Så blev inte fallet med kohandeln efter valet år 2018, vilket vi 

beklagar 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Timmie Aspelin 
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